
 
 
Tweede termijn OGP 

Allereerst bedankt de fractie OGP het college en onze ambtenaren voor het werk dat is verricht voor 

de nu voorliggende begroting en de beantwoording op onze vragen in de eerste termijn.  

In de eerste termijn hebben wij het college gevraagd, waar kies je voor: Zeilen strijken? Motor 

uitzetten? Koers bijstellen? Of gewoon doorgaan op de ingezette koers? 

Met de komst van de septembercirculaire is de mist een klein beetje opgetrokken en is er iets meer 

zicht en licht aan de horizon. We zien dat de financiële tekorten in 2026 en 2027 minder groot zijn 

dan eerst verwacht.  

Maar voordat we vooruit kijken wil OGP eerst nog even terugkijken. Vaststellen wat we tot dusver 

hebben bereikt en waar we nu staan.  

OGP is er trots op dat wij het afgelopen jaar stappen hebben gezet in duurzaamheid: inmiddels staan 

er meerdere boerenmolens en is er beleid voor het plaatsen van zonnepanelen op eigen erf in het 

buitengebied. Verder komt er een dubbele sporthal voor DIOS, staat dementie weer op de agenda en 

is de nieuwe (aangepaste) subsidieregeling Kunst, Cultuur en Sociale Verbinding 2024 vastgesteld. 

Met als doel de aansluiting van de regeling op de praktijk te verbeteren waardoor meer initiatieven 

aanspraak kunnen maken op een bijdrage. Ons voorstel is dan ook om het geld dat in 2023 niet is 

uitgekeerd ook in 2024 beschikbaar te houden voor kunst, cultuur en sociale verbinding en dit geld 

niet toe te voegen aan de algemene reserve. Daarom hebben wij de volgende motie opgesteld: Motie 

veilig stellen subsidie Kunst, Cultuur en Sociale verbinding 2023. 

Een paar mooie successen vanuit OGP maar te weinig om onze gemeente echt verder te brengen. Het 

college werkprogramma dat begin dit jaar werd gepresenteerd zou daarin verandering moeten 

brengen. OGP heeft eerder dit jaar geconstateerd dat dit werkprogramma geen visie heeft en veel te 

weinig concrete doelen stelt om als gemeente Midden-Delfland voorbereid te zijn voor de toekomst, 

teveel hier en nu, te weinig dan en later. Uit de begroting blijkt bijvoorbeeld dat er tot aan de 

verkiezingen in 2026 slechts 185 woningen worden bijgebouwd. Terwijl er 75 tot 100 extra woningen 

per jaar zijn beloofd. Wat gaat het college doen om deze aantallen, of nog meer alsnog te realiseren? 

En wat na 2026? Wat wordt er nu al in gang gezet om ook dan woningen te kunnen blijven bouwen 

voor de doelgroep starters en senioren?  

Visie, daadkracht en geld. Dat zijn de drie ingrediënten waaraan het momenteel ontbreekt. Dus zeilen 

strijken en motor uitzetten, dat is wat er gebeurt. We wachten blijkbaar op onze nieuwe kapitein 

vanaf 18 december en gaan op zoek naar een volledige bemanning. Maar de tijd gaat door en onze 

Gemeente heeft geen tijd te verliezen. We moeten bouwen, onze visie naar 2050 bepalen, verder 

verduurzamen, voorbereid zijn op de omgevingswet en de komst van vluchtelingen. We hebben nog 

maar dik 2 jaar om daadkrachtig op te treden.   

De vraag is HOE gaan we dat concreet de komende jaren doen en wat  betekent dat voor 2024.  

We hebben in de eerste termijn diverse vragen gesteld aan het college, de beantwoording op deze 

vragen was vaak vaag.  

In 2024 zou de OGP met name willen gaan voor een aantal concrete zaken die passen bij een 

beleidsarme begroting waarbij momenteel weinig geld beschikbaar is voor nieuw beleid.  



 
 
Participatie en communicatie: 

Dit jaar maar ook al eerder hebben we geconstateerd dat het ook onze gemeente nog steeds niet 

goed lukt om de inwoners bij belangrijke onderwerpen te betrekken en goed te informeren. Voor 

onze inwoners  is vaak ook niet duidelijk welke invloed ze hebben. Hierdoor verliezen ze het 

vertrouwen in de overheid en wordt de afstand tussen de inwoners en de gemeente steeds groter. 

OGP wil dat er voor 1 juli 2024 een concreet plan komt dat er voor zorgt dat het betrekken en 

informeren van onze inwoners, ondernemers, sociale partners zoals buurtpreventie en SWMD, 

sportverenigingen en vrijwilligersorganisaties verbetert. Veel basismateriaal is immers al voorhanden, 

dus 1 juli moet mogelijk zijn. Een eerste stap ter verbetering kan wat de OGP betreft genomen 

worden op het onderwerp “de komst van het AZC”. Graag zien wij dat het College maandelijks onze 

inwoners en ondernemers meeneemt in de voortgang, wat zij van de gemeente kunnen verwachten 

en wat de gemeente van hen nodig heeft. Te beginnen in december 2023. Hoe denkt het college 

hierover? 

Dienstverlening en ambtelijke organisatie: 

Onze inwoners vragen om een betere dienstverlening. Onze ambtenaren hebben echter steeds 

minder tijd om alle taken uit te voeren en er zijn ook minder mensen te krijgen. De 

uitvoeringscapaciteit van ook onze gemeente staat onder druk. Er liggen nog behoorlijk wat moties 

en toezeggingen die nog niet zijn uitgevoerd. Dit vraagt om keuzes. Wat kan wel? Wat kan niet? Maar 

ook om  een creatieve aanpak om met beperkte middelen toch meer te bereiken. Concrete invulling 

kan bijvoorbeeld zijn om inwoners die een zienswijze indienen standaard een brief te sturen met 

daarin de vervolgprocedure. Daarnaast kan kunstmatige intelligentie worden ingezet. Is het college 

bereidt om voor 1 juni 2024 te bepalen wat wel en niet kan? Welke capaciteit heeft het college en de 

ambtenaren? Welke ruimte is er voor de ontwikkeling van nieuw beleid of is er alleen ruimte voor 

staand beleid en beheer? Kan het toepassen van kunstmatig intelligentie en betere 

informatieverstrekking leiden tot tijdbesparing? Kortom kom met een concreet werkplan.  

Wonen: 

De vraag om woningen is groot, maar er wordt nauwelijks bijgebouwd. Ook ziet het er niet naar uit 

dat er voorlopig nieuwe plannen worden ontwikkeld. De bestaande plannen worden gerealiseerd en 

daarna ziet het college wel verder. In de wetenschap dat woningbouw een lange doorlooptijd kent is 

het zaak om nu al nieuwe plannen te bedenken en uit te rollen. Anders komt er na 2025 weinig meer 

van de grond. Een snelle manier van bouwen zijn flexwoningen.    Met flexwoningen kan snel een 

tijdelijke oplossing worden geboden om toch wat meer doorstroming te krijgen in de markt. We 

willen het college dan ook vragen welke mogelijkheden het college ziet om de komende jaren 

tijdelijke woningen te realiseren. De uitkomsten van dit onderzoek, inclusief locaties, zien we graag 

voor 1 juli 2024 aan de raad gepresenteerd.   

Verduurzaming: 

Wij vroegen aan het college of zij bereid is om in 2024 onderzoek te doen naar opwek-, verbruik en 

opslag van energie en andere innovaties op het gebied van verduurzaming. Dit in samenwerking met 

bijvoorbeeld bedrijven op industriegebied Harnaschpolder? Een hele concrete vraag.  Helaas is de 

reactie van het college op deze vraag vaag. Gezien de vele ontwikkelingen en lopende initiatieven op 

bedrijventerreinen in de regio, streven we naar gezamenlijke inspanningen. We willen onderzoeken 

en benutten welke mogelijkheden er zijn door samen te werken. Op basis van dit inventarisatieproces 

streven we ernaar om samen met ondernemers en in nauwe samenwerking met de Metropoolregio 

Rotterdam Den Haag (MRDH) en de RES mogelijkheden te verkennen en concrete voorstellen te 

ontwikkelen. Hiermee willen we duurzame energie-initiatieven op bedrijventerreinen in de regio 



 
 
versnellen. OGP vraagt om concrete uitwerking voor de Harnaschpolder. Bedrijven kunnen nu niet 

verder verduurzamen omdat ze de stroom niet kwijt kunnen. Een kans voor onze gemeente om deze 

op te vangen. Dat vraagt een eenmalige investering waar we langdurig profijt van kunnen hebben. 

Graag horen wij van het college hoe zij hier over denkt. Ditzelfde geldt voor buurtbaterijen.  

Armoedebestrijding: 

Het college heeft onderzocht dat 5% van de huishoudens in Midden-Delfland een inkomen heeft tot 

120% van het wettelijk sociaal minimum. Hoe groot de schulden zijn voor huishoudens is niet door 

het college onderzocht. De mogelijkheid van schuldsanering wordt een aandachtspunt in het nieuwe 

beleidsplan dat het college gaat opstellen. Fijn dat het een aandachtspunt is, maar wat mogen wij 

dan verwachten. Wij vragen met klem uit te zoeken wie schulden heeft, hoe groot ze zijn en wat dat 

voor de huishouden kan verbeteren en wat de voor- en nadelen voor de gemeente zijn? En de 

gemeenteraad  nog voor de zomer te informeren over de resultaten van dat onderzoek. 

Initiatieven vanuit de inwoners: 

Het verder vergroenen en klimaat bestendig maken (vergroening, biodiversiteit en water vasthouden) 

van onze woonkernen is meer afhankelijk van enthousiaste initiatieven van inwoners die zelf iets 

willen veranderen dan vanuit een ambitie van het college. De personele capaciteit en financiële 

middelen ontbreken hiervoor, aldus het college. Het college geeft aan dat dit overigens niet wil 

zeggen dat bewoners of bewonersgroepen geen gehoor vinden bij de gemeente met goede ideeën. 

De gemeente gaat altijd in gesprek met deze personen. Deze afwachtende houding zien wij graag 

veranderd in een proactieve benadering. Bied bewoners en bewonersgroepen letterlijk en figuurlijk 

handvatten waarmee ze de buurt kunnen vergroenen. Laat bijvoorbeeld stichting  Steenbreek hierin 

een rol vervullen en breng mensen op ideeën wat ze kunnen doen om bij te dragen. Organiseer een 

wedstrijd. Kost weinig maar je kunt er veel mee bereiken.  

Na de vaststelling van deze begroting, gaat het college kijken naar het proces hoe te komen tot een 

bezuinigings- of ombuigingsopgave, zodat we voorbereid zijn wanneer een dergelijke aanpak 

daadwerkelijk nodig is. Hierin richt het college zich nog niet op de inhoud (wat), maar op het 'hoe'. 

Rondom de Kadernota 2025- 2028 waarbij de effecten van de meicirculaire worden meegenomen, 

hebben we dan een beter en vollediger beeld van de meerjarige ontwikkelingen. Dan kunnen we een 

betere inschatting maken of en in welke mate we ook het inhoudelijke traject met elkaar moeten 

gaan vormgeven. 

We hebben al de toezegging van het college dat wij dit draaiboek ontvangen, graag horen we ook nog 

wanneer. 

Ik kom tot een afronding voorzitter.  

Het beeld dat sterk bij ons blijft hangen is dat het college maar wat ronddobbert en wel ziet wat er 

nog gaat komen.  

Ze doen wat we wettelijk moeten doen en kijken wat het kost. En voor de rest geen nieuws .  

OGP roept dit college op om niet langer te wachten, vaart te maken en koers te bepalen. Wij krijgen 

een nieuwe bestuurder, een stip op de horizon (visie 2050) en weten welke grote uitdagingen in 2024 

ons te wachten staan.  



 
 
De komst van een AZC, het bouwen van woningen, in contact blijven met onze inwoners en ze 

betrekken bij wat er in hun omgeving staat te gebeuren, het verbeteren van de bereikbaarheid enz. 

COLLEGE Waar wachten wij nu nog op? Alle hens aan dek en volle vaart vooruit. 

 


